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ТЕХНИЧЕСКИЙ АСПЕКТ ВИБРАЦИОННОЙ КАВИТАЦИИ ДЛЯ  

МИКРОБИОЛОГИЧЕСКОЙ ОЧИСТКИ ВОДЫ В РАМКАХ  

РАЦИОНАЛЬНОГО ПРИРОДОПОЛЬЗОВАНИЯ 

Проведен анализ проблемы очистки воды. Рассмотрена возможность эффективной 

очистки воды в специальных устройствах, основанных на вибрационной кавитации и 

криогенных технологиях. В работе представлены результаты исследований, направленных 

на разработку и совершенствование безреагентной очистки воды. Предложено и обосно-

вано использование кавитации совместно с поляризованным материалом силикагеля, что 

позволяет регулировать содержание органических и минеральных примесей в ней. Значи-

тельный потенциал разработанной технологии комплексного использования вибрацион-

ной кавитации и криогенной технологии повышает эффективность очистки загрязненных 

вод до качества чистой питьевой воды. 
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TECHNICAL ASPECT OF VIBRATIONAL CAVITATION FOR MICROBIOLOGICAL 

WATER TREATMENT WITHIN THE FRAMEWORK OF RATIONAL NATURE 

MANAGEMENT 
 

An analysis of the problem of water purification has been conducted. The possibility of 

effective water purification using specialized devices based on vibrational cavitation and cryo-

genic technologies has been considered. The study presents the results of research aimed at the 

development and improvement of reagent-free water purification. The use of cavitation in com-

bination with polarized silica gel is proposed and justified, which allows for the regulation of 

organic and mineral impurities content in water. The significant potential of the developed tech-

nology for the combined use of vibrational cavitation and cryogenic technology enhances the 

efficiency of water purification, bringing polluted water to the quality of clean drinking water. 
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